
POGOVOR S PREDSEDNIKOM OBČINSKEGA
SINDIKALNEGA SVETA BRANKOM OMERZUJEM

Sindikat se mora otresti
vloge gasilca

Pogoji v katerih deluje sindikat kot
ena izmed družbenopobtičnih organi-
zacij se ne razJikujejo veliko od pogo-
jev v katerih delnjejo druge podobne
organizacije. Razmere so skrajno za-
pletene, predvsem pa negotove. Prav
zaradi tega smo se napotili na občinski
sindikalni svet z enim samim vpraša-
njem. Kako bo stndikat delcval v teh
razmerah?

Ne glede na razmišljanje v Sloveniji,
je dejstvo, da so ukrepi tu in da jih je
potrebno izvajati. Zdaj ni umestno raz-
mišljati, kako so bili sprejeti in postav-
Ijati vprašanje odgovornosti v zvezi
z njihovim sprejemom. Bolj je umest-
no razmiš^jati o spreminjanju miselno-
sti v naši družbi.

Ali bodo sprejeti ukrepi prinesli
zboljšanje ali ne! Vprašanje pa je, ie se
bomo vseh teh ukrepov na vseh rav-
neh tudi držali? Mi zelo dobro ugotav-
Ijamo, zelo dobro najdemo napake, ze-
10 slabo pa se lotevamo odpravljaAJa
teh napak. Že zdaj na primer vemo, da
bo s prenehanjem veljavnosti ukrepov
nastopil »bum« inflacije, cen, plač, itd.
- pa smo jih vendarle sprejeli. Namen
ukrepov je bil preprečiti ta »bum«, ki
pa se mu na koncu vendarle ne bomo
mogli izogniti. V naši družbi nimamo
izdelanega nadzornega sistema in si-
stema sankcioniranja tistih, ki prebjja-
jo družbeno dogovorjene limite. To ka-
že, da ni pereče vprašaiye učinkovito-
sti družbenega sistema, ki ga imamo,
ampak je pereče vprašanje njegovega
učinkovitega izvajanja, je med drugim
dejal predsednik občinskega sindikal-
nega sveta Branko Omerzu.

»Poglejmo primer nažega dolgoroč-
nega programa gospodarske stabiliza-
cye, ki smo ga sprejeli red nekaj leti.
KakSne rezultate je dal? Nikakršnih!
Rečemo lahko, mogoče, da nam ne bo
nikoli pomagal noben program, nobe-
ni kongresni sklepi ali drugi podobni
dokumenti, dokler ne bomo spremeni-
11 miselnost«

Ko sva govorila o delovanju družbe-
nopolitičnih organizacij je Omerzu de-
jal: »V tem, da se vsi ukvarjamo
z vsem je veliko resnice. Pred sindika-
ti so v prihodnosti velike naloge, ki
bodo od iyih zahtevale velike napore.
Da bi jih uresničili, pa se bo potrebno
znebiti nekaterih nalog, ki niso čisto
sindikalne. Dogovoriti bi se morali za

nekaj temeljnih nalog, ki bi pomenile
naše osnovno delo. V prvi vrsti bi se
morali zavzemati za družbeno-eko-
nomski položaj delavcev, ki je nepo-
sredno povezan tudi z gospodarskim
položajem OZD. Pri tem ne mislim, da
bi se morale občinske in druge DPO
vtikati v programe dela teh delovnih
organizacv). Tam je prisoten neposred-
ni interes delavcev, ki poznajo in ob-
čutijo svoje probleme. Končno je treba
tudi premagati stanje v katerem se po-
samezne strukture v delovnih organi-
zaeijah bolj ukvarjajo z delitvijo oseb-
nih dohodkov, kot pa z zagotavljanjem
dohodka. Delitve pa brez ustvarjanja
ni! To stanje je posledica administra-
tivnega vpletanja v takšna delitvena
razmeija. Kaj je posledica tega? Poru-
šeno je načelo nagrajevanja po delu,
porušena je motiviranost za delo, kar
je temeljni pogoj za bofoše delo, poru-
šeno je načelo svobodne menjave dela,
ki je praktično ni, kajti če kdo limitira
zgornje zneske možne porabe, to ni
svobodna menjava dela, to je nekak-
šen tarifni pravilnik.«

V naši občini je veliko izvoznih orga
nizacvj, ki pa niso v zavidljivem polo-
žaju, pa čeprav je izvoz na konvertibU-
no tiiišče prokJamirana čarobna for-
mula za izhod iz krize. Prvi odmevi na
protiinflacijski program so vetinoma
negativni. Za gospodarstvo občine ta
program ne oomeru razvojnega pro-
grama.

Veliko tega je bilo še izref-enega,
prostor v časniku pa je intervju moral
skrajSati, zato le Se sklepna misel pred-
sednika Branka Omerzuja.

»V prihodnjem letu se sindikat Se
vedno ne bo mogel povsem otresti vlo-
ge gasilca. Zavedamo pa se, da to ni ne
naša perspektiva in ne naša osnovna
naloga. Sindikat si bo prizadeval za
prehod na višje oblike ekonomsko
upravičenega dela, zagotovitev večje
medsebojne povezanosti med osnov-
nimi organizacijami sindikata, občin-
skimi sveti in za prodor takšne misel-
nosti tudi na najviSjo raven, raven
Zveze sindikatov Jugoslavije in Soci-
alistične zveze. Vse to bi namreč omo-
gočilo tudi boljše delo v skupščini Ju-
goslavije.«

Ob koncu pa je Branko Omerzu za-
želel vsem delavcem in občanom naSe
občine srečno novo leto. Jurij Popov


